


Om undersökningen

Frågor ställdes till näringslivschefer i alla Sveriges kommuner 

via epost.

93 svarande (31 procent svarsfrekvens)

30 av de 100 största kommunerna svarade

Genomförandeperiod 31 maj – 11 juni
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Totalt Bland de 100 största

Fråga: Hur mycket diskuteras 

frågor kring elförsörjning i den 

kommunala organisationen, till 

exempel när det gäller befintlig 

privat eller kommunal 

verksamhet eller planering av 

verksamhet i samband med 

stadsbyggnadsfrågor, 

samhälls- eller 

näringslivsutvecklingsfrågor?

”Vi har skickat brev till alla 

näringsidkare i kommunen 

där vi beskriver situationen 

i elsystemet.”



Fråga: Har ni i kommunen 

under det senaste året stött på 

problem, eller haft oro för 

problem, kring elförsörjningen 

när det gäller att möjliggöra 

näringslivsetableringar?
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”Företag som vill etablera sig hos 

oss skall vara beredda på att vänta 

ca 7 år på att få veta om vi kan 

leverera el.”



Fråga: I vilken utsträckning 

upplever du att kommunen har 

problem kopplat till 

elförsörjning såsom effektbrist, 

tillståndshantering eller brist på 

ledningar till offentlig 

infrastruktur, laddstolpar, 

kollektivtrafik etc.?

10%

16%

34%

18%

14%

8%

14% 14%

21%

31%

21%

0%
0%

5%

10%

15%

20%

25%

30%

35%

40%

45%

50%

Inte alls I liten utsträckning I viss utsträckning I ganska stor
utsträckning

I mycket stor
utsträckning

Vet ej

Totalt Bland de 100 största

”Hur ska vi kunna få etableringar om 

företagen själva ska stå för 

stamnätet. En etablering i vår 

kommun måste stå för byggnationen 

av ett ställverk (22miljoner) som 

sedan kommer att kunna försörja fler 

företag.”



Fråga: I vilken utsträckning 

förväntar sig kommunen 

problem kring elförsörjningen 

de kommande fem åren?
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”Priskonkurrensen framåt när 

vind/sol är utbyggd och huruvida 

kraftvärme kommer vara 

konkurrenskraftig framöver eller 

läggas ner. Konsekvenserna av 

detta?”



Fråga: Hur tror du att stödet för 

utbyggnad av vindkraft i din 

kommun ser ut bland era 

medborgare?1%
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”Norrlands inland har redan fått 

älvarna förstörda av vattenkraftens 

utbyggnad medan strömmen 

levereras till städerna söderut. Man 

kan inte fortsätta och göra likadant 

med vindkraften.”



Fråga: Hur stort förtroende har 

du för att den nuvarande 

energipolitiken kommer att 

kunna bemöta den framtida 

efterfrågan på el?0%
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Ganska litet förtroende Inget förtroende alls Vet ej

Totalt Bland de 100 största

”Västsveriges industri står för en 

total omställning på, vi ligger helt 

rätt i tiden med produkterna för en 

stark export. Elen kommer inte att 

räcka till för de kommande 

satsningarna, detta måste belysas 

mer och bli allmänt känt.”


